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SPORDIKOMISJONI 

KOOSOLEKU PROTOKOLL 

  

Tõrva                                                                                     10.11.2022 nr 1-10/2022/4 

 

 

 

 

Algus: 15:00, lõpp: 16:20 

Koosoleku toimumiskoht: Tõrva Vallavolikogu saal (Kevade 1, Tõrva) 

Koosoleku juhataja: Kalle Vister 

Protokollija: Tiiu Kukk 

Osalejad: Viljo Grauding, Karl Kirt, Olga Meltsas, Harry Mägi, Tiina Neumann ja Marek Vister 

(veebi vahendusel) 

Kutsutud: Tõrva Vallavalitsuse finantsjuht Maire Appo, Tõrva Vallavalitsuse sekretär Tiiu 

Kukk 

 

Päevakord: 

1. Tõrva Vallavolikogu 18.12.2018 määruse nr 50 „Tõrva vallas tegutsevatele 

spordiklubidele toetuse andmise kord“ avamine ettepanekute tegemiseks; 

2. 2023 eelarve spordivaldkonda arvestades. 

 

Komisjoni liige Harry Mägi tegi ettepaneku lisada päevakorda punkt Tõrva Gümnaasiumi 

staadioni inventari hoiustamine. 

 

Päevakord: 

1. Tõrva Vallavolikogu 18.12.2018 määruse nr 50 „Tõrva vallas tegutsevatele 

spordiklubidele toetuse andmise kord“ avamine ettepanekute tegemiseks; 

2. 2023 eelarve spordivaldkonda arvestades; 

3. Tõrva Gümnaasiumi staadioni inventari hoiustamine. 

 

Päevakord kinnitati ühehäälselt. 

 

1. Päevakorrapunkt  

Tõrva Vallavolikogu 18.12.2018 määruse nr 50 „Tõrva vallas tegutsevatele spordiklubidele 

toetuse andmise kord“ avamine ettepanekute tegemiseks. 

Komisjoni liige Tiina Neumann tegi eelmisel spordikomisjoni koosolekul (02.11.2022) 

ettepaneku üle vaadata Tõrva Vallavolikogu 18.12.2018 määruse nr 50 „Tõrva vallas 

tegutsevatele spordiklubidele toetuste andmise kord“ ning teha vajalikud muudatused. Komisjoni 

liikmetele saadeti määrus (määrus on lisatud protokolli juurde). 
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Tiina Neumann tegi ettepaneku muuta määruse § 2 lõige 1 sõnastust. Ta tõi välja, et valla 

järgmise aasta eelarve kokkupaneku seisukohalt oleks parem, kui spordiklubid esitaksid taotluse 

varem, kui määruses välja toodud 01. november. Tema soov oleks muuta taotluste esitamise 

tähtaega 01. novembri asemel 15.oktoober.  

Ettepanek muuta määruse § 2 lõige 1 sõnastust: „Toetuse saamiseks tuleb taotlejal esitada Tõrva 

Vallavalitsusele (edaspidi vallavalitsus) vormikohane taotlus (lisa 1) iga aasta 15. oktoobriks, 

kus märgitakse andmed taotleja kohta, taotletav summa ja toetuse kasutamise otstarve.“ Samuti, 

seoses selle punktiga muuta määruse § 2 lõige 3 punkt 4 sõnastust: „laste ja noorte nimekiri 

(eesnimi, nimi, isikukood ja elukoht) 15. oktoobri seisuga“. 

Toimus hääletus, komisjoni liikmed olid ühehäälselt ettepaneku poolt. 

 

Tiina Neumann tegi ettepaneku lisada määruse § 2 lõige 4 andeka sportlase lisatoetuse taotlemise 

kuupäev. Hetkel on määruses välja toodud, et andeka sportlase lisatoetuse taotlust võib esitada 

aasta vältel, kuid otsuse toetuse eraldamiseks on spordikomisjon teinud aasta lõpus. Ta tegi 

ettepaneku muuta määruse § 2 lõige 4 sõnastust järgnevalt: „Andeka sportlase lisatoetuse 

taotlemiseks saab spordiklubi esitada Tõrva Vallavalitsusele vormikohase avalduse (lisa 2) 01. 

detsembriks.“  Toimus hääletus, komisjoni liikmed olid ühehäälselt ettepaneku poolt. 

 

Komisjoni liikme Viljo Graudingu arvates on määruse § 3 lõige 1 punkt 4 edasijõudnud noorte 

juures välja toodud selgitus segadusse ajav, eelkõige sõna „liigavõistlus“. Komisjoni liikmed 

arutlesid sel teemal ning tehti ettepanek asendada see sõna „vabariiklik võistlussari“. 

Toimus hääletus. Ühehäälselt oldi poolt muuta määruse § 3 lõige 1 punkt 4 sõnastust järgnevalt: 

„spordiklubid saavad toetust pearahana Tõrva vallas registreeritud laste ja noorte (7-19 a.) arvu 

järgi, mida iga spordiklubi võib kasutada oma eesmärkide saavutamiseks (treeneri palgaks, 

saalide üüriks, transpordiks võistlustele jne.) vastavalt spordimeisterlikkuse tasemele: 

- Treenivad noored (treeningutest osavõtt kaks korda nädalas, vähemalt üks tund korraga); 

- Edasijõudnud noored (treeningutest osavõtt vähemalt kolm korda nädalas, vähemalt üks tund 

korraga ja saavutatud kohad maakonna meistri- või karikavõistlustel või vabariiklikus 

võistlussarjas I – VI); 

- Treeninud noored meistrid (treeningutest osavõtt vähemalt neli korda nädalas, vähemalt üks 

tund korraga ja saavutatud kohad Eesti meistri- või karikavõistlustel I – X).“ 

 

Tiina Neumann tõi välja, et määruses on välja toodud, et spordiklubid saavad taotleda toetust 

hallatavate spordiobjektide haldus- ja korrashoiukulude katmiseks. Ta lisas, et spordiobjektid 

võiksid olla spordiregistris registreeritud. Ta tegi ettepaneku muuta määruse § 3 lõige 3 sõnastust 

järgmiselt: „Spordiklubid saavad taotleda toetust hallatavate spordiregistris registreeritud 

spordiobjektide haldus- ja korrashoiukulude katmiseks.“ Toimus hääletus, komisjoni liikmed olid 

ühehäälselt ettepaneku poolt. 

 

Komisjoni liikmed arutlesid teemal, kas andeka sportlase lisatoetuse summa peaks kandma 

sportlase pangakontole või spordiklubile. 

 

Otsustati: suunata määruse muudatusettepanekud 22. novembril 2022 toimuvale volikogu 

istungile. 

 

2. Päevakorrapunkt  
2023 eelarve spordivaldkonda arvestades.  

Ettekandja Tõrva Vallavalitsuse finantsjuht Maire Appo. 

Maire Appo näitas komisjoni liikmetele eelarvestusprogrammis Veera kokku pandud 2023. aasta 

spordivaldkonna eelarvet. Ta lisas, et tegemist ei ole lõplike numbritega, sest tervet eelarvet veel 

korrigeeritakse. Ta tõi välja, et spordivaldkonna eelarve suurim kuluallikas on tegevustoetusteks 

antav summa (üle 89 000 euro) ning et põhitegevuse kulud on 30% suuremad kui 2022. aastal. 
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Komisjoni liikmed esitasid Maire Appo´le täpsustavaid küsimusi eelarves välja toodud summade 

kohta, millele ettekandja vastas. 

 

Otsustati: võtta esitatud informatsioon teadmiseks 

 

3. Päevakorrapunkt  

Tõrva Gümnaasiumi staadioni inventari hoiustamine. 

Tõrva valla 2022. aasta eelarves on leitud vahendeid spordiinventari ostmiseks (u. 5000 eurot). 

Tiina Neumann andis ülevaate kolmest spordiinventari hinnapakkumisest. Komisjoni liige Harry 

Mägi tõi välja 03.04.2022 Tõrva Gümnaasiumi staadionil toimunud spordikomisjoni koosolekul 

paika pandud esmavajaliku spordiinventari loetelu.  

Komisjoni esimees Kalle Vister tegi ettepaneku moodustada töörühm koosseisus: Tiina 

Neumann, Marek Vister, Harry Mägi, Viljo Grauding ja Tõrva Gümnaasiumi esindaja. 

Töörühma juhtimisel koostatakse esmavajaliku spordiinventari nimekiri, võetakse uued 

hinnapakkumised ja soetatakse inventar novembrikuu jooksul.  

 

Tõrva valla 2023. aasta eelarves on esialgse plaani kohaselt ette nähtud 15 000 € Tõrva 

Gümnaasiumi spordiinventari hoiukoha jaoks. Komisjoni liikmed arutasid, kuivõrd tõenäoline 

on, et see summa ka eelarvesse jääb. Toimus arutelu, kuidas leida mujalt vahendeid Tõrva 

Gümnaasiumi staadioni spordiinventari hoiukoha ostmiseks. Komisjoni liikmed pakkusid 

erinevaid alternatiive (nt: teha üleskutse korjanduseks, kaasata sponsoreid). Komisjoni liige 

Olga Meltsas pakkus, et esialgu võiks koha, kus spordiinventari hoiustada, rentida (nt 

merekonteiner). 

Komisjoni liikmed leidsid, et see on hea mõte, kuid pikas perspektiivis ei ole see mõeldav. Tehti 

ettepanek ajutiselt rentida spordiinventari hoiustamiseks hoiukoht (nt merekonteiner) umbes 4-5 

kuuks, seejärel leida statsionaarne koht spordiinventari hoiustamiseks. 

 

Otsustati:  - moodustada töörühm koosseisus: Tiina Neumann, Marek Vister, Harry Mägi, 

Viljo Grauding ja Tõrva Gümnaasiumi esindaja. Töörühma ülesanne on koostada 

nimekiri esmavajalikust spordiinventarist, võtta hinnapakkumised ning soetada Tõrva 

Gümnaasiumi staadionil sportimiseks kasutatav inventar. 

- võtta hinnapakkumisi Tõrva Gümnaasiumi staadioni spordiinventari hoiukoha ajutiseks 

rentimiseks ning tegeleda edasi alatise hoiukoha leidmisega. 

 

Peale päevakorra teemade arutamist tõi komisjoni liige Karl Kirt välja murekoha, milleks on 

Riiska järve võrkpalliplatsi ääres oleva hoone lõhkumine. Tema arvates võiks seal olla kaamera, 

mis vähendaks vandaalitsemist. Komisjoni esimees vastas, et turvalisuse küsimused ei ole 

spordikomisjoni pädevuses ning palus seda teemat arutada volikogu istungil. 

  

Tiina Neumann uuris, keda võiks esitada kandidaadina „Valgamaa edukad 2022“ valimistel. 

Komisjoni liikmetele saadeti ankeet, millele igaüks saab oma eelistuse lisada. 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)                                                               (allkirjastatud digitaalselt) 

 

Kalle Vister        Tiiu Kukk 

juhataja                                                                                             protokollija 


